
PROTOKÓŁ 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 30 maja 2022 r.

Rozpoczęcie: godz. 15:30
Zakończenie: godz. 18:15

Posiedzenie rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.
W Komisji ponadto uczestniczą: Pan Jan Wiczling –Zastępca Wójta Gminy, Pani Zofia Gorzyńska
Skarbnik Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński na podstawie listy obecności poinformował,
że w posiedzeniu bierze udział 14 radnych.
Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 radnych.
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  

Program sesji:
1. Sprawy regulaminowe:

• Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

• Zatwierdzenie porządku obrad.

• Przyjęcie  protokołu  z  XXXIX  sesji  zwyczajnej  i  XL sesji  nadzwyczajnej  Rady Gminy
Trąbki Wielkie.

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2022 – referuje
Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie;

3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2022  –  2033  –
referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie;

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  w  sprawie
powierzenia  Gminie  Suchy  Dąb  realizacji  zadania  publicznego  w  zakresie  pomocy
społecznej  polegającego  na  kierowaniu  mieszkańców  gminy  Trąbki  Wielkie  do
Środowiskowego Domu Samopomocy typu AB dla dorosłych osób przewlekle psychicznie
chorych  oraz upośledzonych umysłowo, z siedzibą w Krzywym Kole i świadczenia usług
przez  Środowiskowy  Dom  Samopomocy  typu  AB  dla  dorosłych  osób  przewlekle
psychicznie chorych oraz upośledzonych umysłowo, z siedzibą w Krzywym Kole na rzecz
mieszkańców Gminy Trąbki Wielkie – referuje Pani Dorota Strukiel Kierownik Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Trąbkach Wielkich;

5. Pojęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Przywidz
w zakresie organizacji przez Gminę Przywidz zadania organizacji transportu zbiorowego –
referuje Wójt Gminy;

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  potrzebach  stworzenia  warunków  do
pobudzania  aktywności  obywatelskiej  osób starszych w społeczności  lokalnej,  będących
mieszkańcami  Gminy Trąbki  Wielkie  –  referuje  Pan Władysław Kanka Przewodniczący
Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych;

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sobowidz – referuje Wójt
Gminy;

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  mieszkańca  Gminy  Trąbki  Wielkie  –



referuje Pan Ryszard Budzyński Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji;
9. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach między sesjami Rady Gminy;
10. Zapytania radnych do sprawozdania Wójta.
11. Zamknięcie obrad sesji zwyczajnej.

Ad 2  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Trąbki  Wielkie  na  rok  2022  –
referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie;
Pani  Zofia  Gorzyńska  Skarbnik  Gminy –  przedstawiła  uzasadnienie  zmian  do  budżetu  gminy.
Zapytała czy są pytania do przedstawionych zmian.
Odczytane uzasadnienie stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zadał  pytanie,  z  czego wynika konieczność wprowadzenia
kolejnych zmian w wydatkach na budowę Ośrodka Zdrowia w Mierzeszynie.
Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – odpowiedział, że wpłynął do niej wniosek z inwestycji  
w sprawie zwiększenia wydatków na realizację tej inwestycji.
Zastępca Wójta – wyjaśnił, że zwiększenie wydatków wynika z konieczności wprowadzenia zmian
nie ujętych w dokumentacji projektowej. 

Radny Marian Płotka – zapytał o wydatki na drogę w sołectwie Klępiny;
Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że zmiana ta dotyczy błędnej klasyfikacji tego wydatku i jest jedynie
korekta.

Radny Grzegorz Żukowski – zapytał o wprowadzenie zmian po stronie dochodów na realizowane
zadanie Budowa drogi gminnej z Ełganowa do Postołowa.
Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że zmiana ta jest konieczna w związku z zakończeniem weryfikacji
wniosku o dofinansowanie. 

Zastępca Gminy – poinformował o wnioskach, które gmina złożyła o dofinansowanie na inwestycje
gminne z Rządowego Funduszu Polski Ład.
Skarbnik Gminy – wyjaśniła,  że dofinansowanie z Polskiego Ładu polega na tym, że najpierw
musimy sami przeznaczyć środki na realizację inwestycji, dopiero później otrzymujemy zwrot w
ramach dofinansowania.
Wiceprzewodniczący  Rady Gminy –  stwierdził,  że  z  tego  wynika,  że  musimy wyłożyć  100%
środków na inwestycje i dopiero dostaniemy zwrot.
Skarbnik Gminy – potwierdziła sława Pana Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
Zastępca  Gminy –  wyjaśnił,  że  w ramach  dofinansowania  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład
jednostki samorządu terytorialnego są zobowiązane do złożenia trzech wniosków, na różne kwoty,
przeważnie zatwierdzony zostaje wniosek o to najmniejsze dofinansowanie.
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy wiadomo coś w sprawie wniosku na dofinansowanie na
kanalizację w Łaguszewie.
Zastępca Wójta – udzielił odpowiedzi, że wniosek na tą inwestycję został złożony w ramach naboru
wniosków o wsparcie dla gmin popegeerowskich. Zastępca poinformował również, że chwilę przed
rozpoczęciem się posiedzenia komisji dowiedział się, że gmina pozyskała kolejne środki, prosi o
cierpliwość jak tylko do spotkania dołączy Wójt Gminy dowiemy się czegoś więcej.



Wywiązała się dyskusja dotycząca złożonych wniosków o dofinansowanie oraz na temat  inwestycji
w zakresie wodociągów realizowanych na terenie gminy.

Sławomir Mazurek – prosił o wyjaśnienie o zmianie po stronie wydatków w wysokości 561 185 zł.
Skarbnik  Gminy – wyjaśniła,  że  zwiększenie  to  przeznaczone jest  na odsetki  od zaciągniętych
kredytów.  Stwierdziła,  że  odsetki  bardzo rosną i  prawdopodobnie nie  jest  to  ostania  zmiana w
budżecie na ten cel.
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy -  zapytał  o  nasz  wniosek  w  sprawie  konsolidacji
zaciągniętych kredytów.
Skarbnik  Gminy –  odpowiedziała,  że  gmina  występowała  z  wnioskiem  
o konsolidacje lecz ze strony banków nie było zainteresowanie w tej kwestii. Zaznaczyła, że można
spróbować złożyć ponownie wniosek. Dodała, że konsolidacja kredytów nie zmniejszy problemu 
z rosnącymi odsetkami.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  zapytał  Skarbnik  Gminy  o  kwestie  nie  wykorzystania  przez
sołectwo Kaczki w roku 2021 w zakresie estetyzacji kwoty w wysokości 3 730 zł, czy wracają one
to sołectwa czy do budżetu Gminy?
Skarbnik  Gminy –  odpowiedział,  że  o  tą  niewykorzystaną  kwotę  zwiększa  się  plan  wolnych
środków.
Zastępca  Wójta –  poinformował  radnych,  że  w  dni  dzisiejszym  odbyły  przetargi  na  sprzedaż
nieruchomości położonych w miejscowości Domachowo i Warcz, udało się sprzedać kilka działek.
Wywiązała się rozmowa dotycząca  przetargów na sprzedaż nieruchomości. Dodatkowa Zastępca
opowiedział o działkach, które zostały sprzedane dzisiaj i ich lokalizacji.

Przewodniczący Rady Gminy – poprosił Skarbnik Gminy o wyjaśnienie kwestii zmiany w budżecie
dotyczącej  opłacenia  usług  radcy  prawnego  dla  placówek  oświatowych  i  Zespołu  Oświaty  
w wysokości 13 500 zł. Czy to będzie pracownik, który dołączy do Zespołu Oświaty na etacie?
Skarbnik Gminy – Wyjaśniła, że radca prawny, który obsługuje Zespół Oświaty już wykonuje swoje
usługi.  Nie jest  to pracownik zatrudniony w Urzędzie na etacie,  lecz firma świadcząca obsługę
prawną w ramach zawartej umowy podobnie jak nasz mecenas Pan Marcin Skalski.
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy wcześniej obsługą prawną Zespołu Oświaty zajmował
się nasz radca prawny.
Skarbnik Gminy – potwierdziła słowa Pana Przewodniczącego Rady Gminy. Poinformowała, że w
dniu  dzisiejszym nie  jest  w  stanie  przedstawić  jaki  jest  zakres  świadczonych  usług  w  ramach
umowy na obsługę prawną.
Wywiązała burzliwa się dyskusja dotycząca zakresu świadczonych usług przez naszego mecenasa 
i jaki zakres usług, które będzie świadczyła nowa obsługa prawna. Czy te zmiany są konieczne,  
z czego wynikają, czym podyktowane było zawarcie umowy z nową kancelarią prawną.
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy w związku z zawarciem umowy na obsługę prawną
placówek oświatowych przez inna kancelarię, co spowoduje też zmniejszy zakres świadczonych
usług  przez  obecną  kancelarię,  czy  w  związku  z  tym  zmniejszą  się  koszta  obsługi  prawnej
Kancelarii Pana Skalskiego?
Zastępca Wójta – odpowiedział, że nie. Ilość spraw prowadzonych przez obecną kancelarię jest tak
duża, to spowodowało, że zmuszeni byliśmy podjąć decyzje o zawarciu umowy z inną kancelarią,
która dodatkowo specjalizuje się w sprawach oświatowych. 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zapytał o zabezpieczenie środków w kwocie 30 000 zł  na
zlecenie czynności geodezyjnych, czy chodzi tylko o wznowienie punktów granicznych?
Zastępca  Wójta –  wyjaśnił,  że  wniosek  ten  dotyczy  ogólnie  czynności  geodezyjnych,  między
innymi wznowienie punktów granicznych. Zaznaczył, że kwota ta dotyczy czynności geodezyjnych
na terenie całej gminy.

Po posiedzenia dołączył Pan Błażej Konkol -Wójt Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy – przywitał Wójta Gminy. Zapytał czy są do niego pytania odnośnie
zmian w budżecie gminy.
Radny Sławomir Mazurek – poprosił Wójta Gminy, czy może powiedzieć coś więcej o dodatkowej
obsłudze prawnej na potrzeby placówek oświatowych.
Wójt  Gminy –  decyzja  ta  ostała  podyktowana  faktem  wzrostu  ilości  spraw,  które  są  zlecane
obecnemu mecenasowi.  Zaznaczył, że obsługa przez jednego radce powodowała rozciąganie się w
czasie wielu spraw. Druga sprawa, to kwestia specjalizacji, nie możemy oczekiwać, że jeden radca
prawny będzie wyspecjalizowany w wielu dziedzinach. To spowodowało, że podjęto współpracę z
kancelarią, która będzie obsługiwała tylko Zespół Oświaty, umowa ta została zawarta na próbę, do
końca trwania roku szkolnego. Wójt Gminy zaznaczył, że w obecnej chwili jest kilka spraw, które
dyrektorzy naszych placówek oświatowych toczą w sądzie. Poinformował, że dyrektorzy szkół, jak
i  Pani  Kierownik  Zespołu  Oświaty,  bardzo  chwalą  sobie  współpracę  z  nową kancelarią.  Wójt
Gminy zaznaczył, że nie wie jeszcze jaką decyzje podejmie po zakończeniu roku szkolnego. 
Radny Sławomir Mazurek – zapytał o zakres tej obsługi prawnej.
Wójt Gminy – odpowiedział, że jest to obsługa kompleksowa. Wójt Gminy zaznaczył, że umowa
jest podpisana z kancelarią,  ale do obsługi naszych placówek oświatowych została wyznaczona
jedna osoba. Pani mecenas jest w stałym kontakcie z dyrektorami szkół i Kierownikiem Zespołu
Oświaty.  Wójt  Gminy dodał,  że  na ten moment nie ma potrzeby wyznaczania konkretnych dni
przyjazdu Pani mecenas, w tej chwili udaję się wiele spraw załatwić on-line.  Z informacji, które
otrzymał wynika, że na każde zapytanie, prośbę o zaopiniowanie kierowane do Pani mecenas jest
natychmiastowa odpowiedź. 
Wójt  Gminy zaznaczył,  że  prawo oświatowe  ciągle  się  zmienia,  w jego ocenie  potrzebna  jest
współpraca z kancelarią, która zajmuje się tym zagadnieniem.
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy w związku ze zmniejszeniem ilości spraw naszego
mecenas, zmniejszy się też wynagrodzenie za jego usługi.
Wójt Gminy – zaznaczył,  że wynagrodzenie Pana Skalskiego od kilku lat jest na takim samym
poziomie. Wójt Gminy przeprowadził rozeznanie wśród sąsiednich gmin, i za obsługę prawną płacą
średnio ok. 10 000 zł, oczywiście wszystko też zależy od wielkości gminy. 
Dodał, że w sierpniu podejmie decyzję, czy przedłuży umowę na obsługę prawną dla placówek
oświatowych.
Radny Sławomir Mazurek – zapytał, czy kwota 13 500 zł jest to miesięczna opłata za usługi radcy.
Skarbmik Gminy - odpowiedziała, że jest to kwota jaka jest potrzebna do opłacenia tych usług do
końca trwania umowy.
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy firma Deloitte na chwile obecną prowadzi jakąś sprawę
dla naszej gminy?
Wójt Gminy – potwierdził, że tak. Jest to sprawa dotycząca odzyskiwania podatku VAT.
 
Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 – 2033 –



referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie;
Pani  Zofia  Gorzyńska  Skarbmik  Gminy –  uzasadniła  potrzebę  podjęcia  powyższej  uchwały.
Podając, że zostały w niej ujęte wszystkie zmiany dotyczące dochodów i wydatków, które zostały
ujęte  w  zmianach  budżetowych,  w  tym  również  zwiększenie  wydatków  dla  zadania  Budowa
Ośrodka Zdrowia w Mierzeszynie w kwocie 40 000 zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  korzystając  z  obecności  Wójta  Gminy  ponownie  zapytał  o
ponowne  zwiększenie  wydatków  na  Budowę  Ośrodka  w  Mierzeszynie.  Przypominając,  że  na
poprzedniej sesji w uchwale w sprawie zmiany budżetowej była też zmiana dla tego zadania na
kwotę 60 000 zł.
Wójt Gminy – zaznaczył, że poprzednia zmiana dotyczyła okien oraz zmiany zagospodarowania
placu.  Dodał,  że  przy podwyżkach cen jakie  obecnie mają miejsce  to  zwiększenie planu na ta
kwotę, przy takiej inwestycji nie jest tak znaczące.
Zastępca  Wójta –  zaproponował,  że  na  jutrzejszą  sesje  przygotuję  dla  radnych  szczegółowe
wyliczenia dotyczące wydatków związanych z budowa Ośrodka Zdrowia w Mierzeszynie. 
Wywiązała się dyskusja dotycząca budowy Ośrodka Zdrowia. Radni też dodali, że po ostatniej wizji
lokalnej byli zadowoleni z pracy wykonawcy. 

Wójt Gminy – poinformował, że dostaliśmy kolejne środki w ramach Rządowego Funduszu Polski
Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 
10 200 000 zł na rozbudowę Szkoły Podstawowej w Kłodawie,
 5  000  000  zł  na  budowę  nowych  ujęć  stacji  uzdatniania  wody  i  modernizacji  istniejących
magistrali wodociągowych w Kleszczewie i Kłodawie. Jeśli chodzi o wniosek o dofinansowanie dla
gmin popegeerowskich to rozstrzygnięcie będzie pod koniec czerwca.
Wójt Gminy poinformował, że do budżetu wprowadzi się promesa, by móc ogłosić przetarg na
realizację  tych  inwestycji.  Przyznanie  tych  środków polega  na  ich  przyrzeczeniu.  Wójt  Gminy
dodał,  że  mamy 9  miesięcy  na  rozpoczęcie  całej  procedury  związanej  z  realizacją  inwestycji.
Zakończenie liczy się od momentu podpisania umowy z wykonawcą,  na okres 1 roku.
Podczas posiedzenie komisji  wywiązała się dyskusja o firmach startujących do przetargów jako
wykonawcy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zapytał, co się dzieje z projektem firmy DAJAR.
Wójt Gminy – odpowiedział, że z tego co wie w tej sprawie może powiedzieć, że firma DAJAR
cały czas walczy o uzyskanie pozwolenia na budowę.

Wójt Gminy poinformował, że gmina otrzymała 120 000 zł dna drogi śródpolne.
Dodatkowo chciał poinformować, że Powiat Gdański otrzymał 4 465 000 zł na przebudowę drogi
powiatowej nr 2909G Kleszczewo – Graniczna Wieś – Pawłowo, jest to kontynuacja.
Przewodniczący Rady Gminy – zapyta Wójta Gminy o drogę Kolbudy -Juszkowo.
Wójt Gminy – zaznaczył, że jest to droga powiatowa, z tego co się orientuje, Starostwo Powiatowe
składało wniosek o dofinansowanie na ten odcinek.

Posiedzenie komisji opuściła Skarbnik Gminy.
Do posiedzenia komisji dołączyła Radna Justyna Perka.

Ad 4 Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  porozumienia  w sprawie
powierzenia Gminie Suchy Dąb realizacji zadania publicznego w zakresie pomocy społecznej



polegającego na kierowaniu mieszkańców gminy Trąbki Wielkie do Środowiskowego Domu
Samopomocy  typu  AB  dla  dorosłych  osób  przewlekle  psychicznie  chorych   oraz
upośledzonych  umysłowo,  z  siedzibą  w  Krzywym  Kole  i  świadczenia  usług  przez
Środowiskowy Dom Samopomocy typu AB dla dorosłych osób przewlekle psychicznie chorych
oraz upośledzonych umysłowo, z siedzibą w Krzywym Kole na rzecz mieszkańców Gminy
Trąbki  Wielkie  –  referuje  Pani  Dorota  Strukiel  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Trąbkach Wielkich;
Przewodniczący Rady Gminy – Zaznaczył, że Pani Kierownik GOPS-u Dorota Strukiel uzasadniła
podjęcie  tej  uchwały na ostatnim posiedzeniu Komisji  Rolnictwa Ochrony Środowiska i  Spraw
Społecznych. Poprosił o zabranie głosu Pana Władysława Kankę Przewodniczącego tejże komisji.
Radny Władysław Kanka – potwierdził, że przedmiotowa uchwała była analizowana na posiedzeniu
komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę. Omówił zgromadzonym potrzebę podjęcia tej
uchwały. Zaznaczył, że jej podjęcie nie wiąże się dla gminy z żadnymi kosztami.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  zapytał,  w jaki  sposób  będzie  odbywał  transport  naszych
mieszkańców do placówki w Krzywy Kole.
Radny  Władysław  Kanka –  wyjaśnił,  że  placówki  tego  typu  maja  zagwarantowany  transport  
z Caritasu. Jeśli chodzi o mieszkańca naszej gminy to na dzień dzisiejszy jest to jedna osoba i jej
transportem do Środowiskowego Domu Samopomocy zajmie się rodzina. Prosi radnych o podjęcie
tej uchwały.
Wójt Gminy – zaznaczył,  że Radny Władysław Kanka wyczerpał temat. Dodał,  że gmina musi
stworzyć swoim mieszkańcom możliwość korzystania z takich placówek. Zaznaczył, że z naszej
gminy to są pojedyncze wnioski o skierowanie to tego typu placówki.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy –  zauważył,  że  tego  typu  Domy  Samopomocy  są  bardzo
potrzebne,  nie  tylko  dla  samych  chorych,  ale  także  ich  rodzin  i  opiekunów.  Mogą  zapewnić
wsparcie i wytchnienie opiekunom, żeby mogli odpocząć, mając świadomość, że ich najbliższy jest
bezpieczny i pod fachową opieką.

Radny Jan Selka – korzystając z okazji, że po posiedzenia dołączyła Radna Justyna Perka, chciał
zapytać z czego wynikło niewykorzystanie środków sołectwa Kaczki
Radna Justyna Perka – udzieliła odpowiedzi Panu Radnemu. Zaznaczyła, że w planach środki były
przeznaczone na estetyzacje placu zabaw, lecz warunki pogodowe nie pozwoliły zrealizować prac
w tym zakresie. Część tych prac będzie wykonana w tym roku.

Ad  5  Pojęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Gminą
Przywidz  w  zakresie  organizacji  przez  Gminę  Przywidz  zadania  organizacji  transportu
zbiorowego – referuje Wójt Gminy;
Przewodniczący Rady Gminy – poprosił Wójta Gminy o uzasadnienie podjęcia tej uchwały.
Wójt  Gminy –  uchwała  ta  dotyczy  organizacji  transportu  zbiorowego,  Gminy  Przywidz  taki
transport organizuje. Transport ten zahacza o Mierzeszyn, to powoduję, że my jako gmina musimy
formalnie  wyrazić  zgodę  na  świadczenie  takiej  usługi  na  naszym  terenie.  Jeśli  Rada  Gminy
przymnie tą uchwałę to zostanie podpisane stosowne porozumienie z Gminą Przywidz. Wójt Gminy
dodał, że idąc w ślad za tym porozumieniem, jutro ma spotkanie z przedstawicielami PKS Gdańsk
w sprawie ewentualnego transportu z Mierzeszyna do Trąbek Wielkich, jak również transport  z
miejscowości Pawłowo – Postołowo – Ełganowo, jest to część gminy najmniej skomunikowana. 
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy ta uchwała wiąże się dla gminy z jakimiś kosztami.
Wójt Gminy – odpowiedział, że nie, Jest to tylko zgoda właścicielska. Dodatkowo wyjaśnił, że jeśli



transport przekracza poza dwa powiaty to takie porozumienie podpisują powiaty, jeśli poza dwie
gminy to porozumienie podpisują gminy – taka jest procedura.
Dodatkowo zauważył, że gminy zaczynają realizować politykę transportową powiatów.
Wywiązała się dyskusja dotycząca transportu zbiorowego na terenie naszej gminy. Zastępca Wójta
jako mieszkaniec Gminy Przywidz objaśnił radnym przebieg trasy. Dodatkowo zebrani analizowali
czy nasi mieszkańcy będą korzystać z tych linii, czy będzie ona dla niech ciekawą alternatywą.

Ad 6 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o potrzebach stworzenia warunków do
pobudzania  aktywności  obywatelskiej  osób  starszych  w  społeczności  lokalnej,  będących
mieszkańcami  Gminy  Trąbki  Wielkie  –  referuje  Pan  Władysław  Kanka  Przewodniczący
Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych;
Przewodniczący  Rady  Gminy -  oddał  głos  Przewodniczącemu  Komisji  Rolnictwa  Ochrony
Środowiska i Spraw Społecznych
Radny Władysław Kanka – uzasadnił zgromadzonym potrzebę podjęcia tej uchwały. Została ona
stworzona z inicjatywy Gminnej Rady Seniorów, jak i Komisji ROŚiSS. Przedmiotowa uchwała
jest odpowiedzią na podjętą uchwałę nr 2 przez Gminna Radą Seniorów w sprawie kontynuacji
programu  dotyczącego  aktywizowania  seniorów.  Dodał,  że  była  ona  szczegółowo  omawiana  
i przedyskutowywana na posiedzeniach Komisji ROŚiSS. Zaznaczył, że podjęcie tej uchwały nie
wiąże się z obciążeniem dla budżetu gminy. Radny prosi o pozytywne zaopiniowanie tej uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy –  dodał,  że  Rada Gminy popiera  działania  wskazane w strategii
dotyczącej aktywizowania i poprawy życia mieszkańców w wieku poprodukcyjnym. Dodał, że jest
to kontynuacja Uchwały Nr XI/86/2011. 
Podczas  posiedzenia  komisji  wywiązała  się  dyskusja  na  temat  seniorów.  Przewodniczący  Rady
Gminy zauważył,  że  seniorzy to  bardzo młodzi  ludzi,  aktywni  jeszcze  zawodowo,  pełni  energii  
i zapału.  
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze pytania odnośnie tej uchwały.
Radna Justyna Perka – zapytała, jak dużo mieszkańców naszej Gminy korzysta z tych możliwości. 
Radny Władysław  Kanka –  odpowiedział,  że  jest  to  ok.  300  osób,  zdaje  sobie  sprawę,  że  w
odniesieniu  do  liczby  wszystkich  mieszkańców  w wieku  60+  jest  to  bardzo  mało.  Ale  trzeba
zauważyć, że nie wszystkich taka forma aktywizacji może odpowiadać. Musimy cieszyć się z tego
co jest w tym momencie. Koniecznie trzeba podkreślić, że jeśli chodzi o frekwencję na imprezach
organizowanych dla seniorów to jest ona duża. Pan Radny zauważył, że na tle sąsiednich gmin
wyglądamy w tej kwestii przyzwoicie.
Wójt Gminy – dodał, że zadaniem gminy jest stwarzanie możliwości dla seniorów, ale w żadnym
wypadku nie możemy zmusić ich do udziału w atrakcjach, które organizowane są przez Gminę.
Zauważył,  że  kluby  seniora  funkcjonujące  na  terenie  gminy  same  organizują  sobie  spotkania,
wycieczki i innego atrakcje. Cieszy go, że na uroczystości patriotyczne odbywające się na terenie
gminy  przychodzą  delegacje  z  Klubów  Seniora.  Wójt  Gminy  dodał,  że  cieszy  go  aktywność
seniorów i ich angażowanie się w życie społeczne naszej gminy. 

Ad 7 Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sobowidz – referuje
Wójt Gminy;
Przewodniczący Rady Gminy - zaznaczył, że omawianiem tej uchwały szczegółowa zajmowała się
Komisja  Ekonomiczna  i  Rozwoju  Społecznego  na  ostatnich  posiedzeniach.  Dodał,  że  podjęto
decyzję  o  zamianie  ulicy  Kwiatowej  na  Jeziorną.  Przypomniał  też  zgromadzonym,  że  ulice  te
znajdują się na jednej działce, ale Wójt Gminy wyjaśnił, że nie jest to przeszkodą w podjęciu tej



uchwały.
Wójt Gminy – potwierdził, że sam miał wątpliwości jeśli chodzi o nadanie nazw ulic na jednej
działce, ale po konsultacji z Zastępcą Wójta upewnił się, że według prawa geodezyjnego nie ma
przeszkód żeby to była jedna działka.
Radny  Marian  Płotka potwierdził,  że  Komisja  EiRG  pozytywnie  zaopiniował  przedmiotową
uchwał. 
Radna Wioleta Frydrych – prosi tylko o zamianę wspomnianych ulic w treści uchwały, jak i na
załączonej mapie.

Przewodniczący Rady Gminy -  zaznaczył,  że  na ostatnich  komisjach  EiRG była  zaopiniowana
uchwała  w  sprawie  nadania  nazw  ulic  w  Kaczkach.  Komisja  zapoznała  się  z  wnioskiem
mieszkańców,  opinią  Rady  Sołeckiej  w  Kaczkach  i  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotową
uchwałę. Zapytał Wójta Gminy, czy włączyć tej projekt uchwały do jutrzejszej sesji.
Wójt Gminy – podziękował Przewodniczącemu Rady Gminy, prosi o dołączenie tej uchwały do
jutrzejszych obrad sesji zwyczajnej.

Ad 8 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Trąbki Wielkie –
referuje Pan Ryszard Budzyński Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji;
Radny Ryszard Budzyński – odczytał uzasadnienie do w/w uchwały. Dodatkowo poinformował, że
skarga ta została przesłana z WIOŚ w Gdańsku do nas wg kompetencji. Wyjaśnił położenie działki
117, przedstawił w skrócie wyjaśnienia pracowników Urzędu i ZGKiM. Zaznaczył,  że Komisja
Skarg Wniosków i Petycji przeprowadziła wizję lokalną, która potwierdziła wszystkie wyjaśnienia.
Zastępca Wójta – dodał, że materiały zastosowane do utwardzenie przedmiotowej drogi są do tego
przystosowane. Dodatkowo poinformował radnych, że jest to teren usługowy i problem z pyleniem
się tej nawierzchni dopiero się zacznie, w tym momencie ruch na niej jest znikomy, ale to może się
niedługo zmienić.
Wywiązała się burzliwa dyskusja dotycząca bieżącego utrzymania dróg gminnych. Możliwości jakie
ma gmina, żeby zapobiec pyleniu się nawierzchni. Radni zaznaczyli, że mało jest dróg gminnych,
które się nie kurzą. Wszyscy zgodnie stwierdzili, że zdają sobie sprawę, że nie jest to komfortowa
sytuacja, bo sami muszą się z nią mierzyć. 
Wójt Gminy – dodał, że wg niego dla mieszkańców będzie lepiej jak na tych terenach usługowych
powstanie szybko firma, bo w jego ocenie ona dokona takiego utwardzenia drogi (np. asfaltowego).
Zaznaczył, że mieszkańcy muszą zdawać sobie sprawę, że prędzej czy później będą mieli sąsiadów.

Radny Jan Selka -prosi Wójta Gminy o interwencje i podjęcie działań, w celu wyrównaniu drogi
(skruszeniu znajdującego się  na niej  odpadu) przy ulicy Spacerowej  w Kleszczewie.  Dodał,  że
firma  MAROL  wysypała  na  przedmiotową  drogę  gruz,  ale  wielkość  tego  odpadu  powoduje
problemy z przejazdem przez tą ulicę.  
Dodatkowo prosi o sprawdzenie firmy MAROL w kwestii wydobycia. Z posiadanych przez niego
informacji wynika, że w/w firma składa informację dotyczącą wydobytej kopaliny a nic nie jest
wydobywane. 

Posiedzenie Komisji opuścił Zastępca Wójta Gminy i Radny Marian Płotka.

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Ekonomicznej 
i Rozwoju Gospodarczego omawiano jeszcze kilka projektów uchwał. 



Wójta Gminy - poprosił o wprowadzenie do porządku jutrzejszej sesji kilku uchwał. Dodał, że w
jego ocenie nie są to sprawy trudne, które wymagają większych analiz a zależy mu na załatwieniu
tych spraw. Trzy uchwały dotyczą wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości.  Jest  to
przedłużenie  dzierżawy  dotyczącej  dz.  240,  dz.  231/5  w  Gołębiewie  Wielkim  i  dz.  276/1  
w Mierzeszynie. Wójt Gminy dodał, że jest to kontynuacja dzierżawy na okres kolejnych 3 lat.
Zaznaczył, że zawsze istnieje możliwość wypowiedzenia umowy dzierżawy.  
Radny Roman Olszewski – zaznaczył, że wszystkie trzy uchwały były pozytywnie zaopiniowane na
Komisji EiRG.

Wójt Gminy – prosi o dodanie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany części miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego w Trąbkach Wielkich. Dotyczy to terenów położonych za
stacją  paliw.  Zmiana  ta  dotyczy  kwestii  przesunięcia  drogi.  Zmiana  ma  dotyczyć  likwidacji
naniesionych dróg wewnętrznych  i przeznaczeniu całego obszaru pod zabudowę mieszkaniową
jednorodzinna. 
Przewodniczący  Rady  Gminy –  zapytał,  czy  znana  jest  koncepcja  dewelopera  jeśli  chodzi  
o zabudowę jednorodzinną tego terenu, jeśli tak to prosi o jej przedstawienie.
Wójt Gminy – przedstawił zamysł zabudowy mieszkaniowej na tym terenie. Przypomina, że było to
szczegółowo analizowane na komisji EiRG. 

Posiedzenie komisji opuściła Radna Justyna Perka

Wójt Gminy – kolejne 3 uchwały również dotyczą przystąpienia do zmiany części miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego w Warczu.  Wójt  Gminy dokładnie wyjaśnił  lokalizację
terenów o które chodzi. Poinformował radnych o zainteresowaniu tym terenem firma Panattoni,
dewelopera  powierzchni  przemysłowych i  magazynowych,  które  można  zauważyć  na  początku
obwodnicy  Trójmiasta.  Wójt  dodał,  że  jeśli  powstaną  takie  magazyny  to  trzeba  się  liczyć  ze
zwiększeniem ruchu na drodze. 
W ocenie  Pana  Wójta  Gminy  ta  lokalizacja  jeśli  chodzi  o  powstanie  takich  magazynów  jest
najlepsza.  Patrząc też w kontekście tego, że mogłaby powstać tam żwirownia to takie magazyny
dla gminy są lepszą alternatywą.
Przewodniczący Rady Gminy – prosi, aby podzielić kolejność podejmowania tych uchwał w ujęciu
klasy gruntów. 
Wójt Gminy – zaznaczył, że głównym celem zmiany planu jest zmiana obecnego przeznaczenia
terenów rolnych na tereny obiektów produkcyjnych. 
Radny  Jan  Selka –  prosi  Wójta  Gminy  o  sprawdzenie  czy  na  tym  całym  odcinku  nie  ma
przypadkiem drogi gminnej.  
Wójt  Gminy – wyjaśnił,  że  może okazać się  że drogą w tym miejscu nie  jest  potrzebna.  Jeśli
powstanie centrum logistyczne na tym całym terenie to nie będzie potrzebna tam droga. Konieczne
będzie tylko dla niech zrobienie dróg dojazdowych. W ocenie Wójta nie jest przypadkiem, że firma
Panattoni jest zainteresowana tym terenem wydaje mu się, że wiedzą o linii 400 kV, która będzie
przebiegała  przez  ten  teren.  Dodał,  że  powstanie  takich  magazynów  to  dla  gminy  dobre
rozwiązanie. 
Radny Jan Selka – prosi Wójta Gminy, żeby dowiedział się czegoś w sprawie sposobu rozliczenia
się z Sołtysami za roznoszenie decyzji podatkowych. Dodał, że do tej pory na konta sołtysów nie
wpłynęły żadne środki z tego tytułu.
Wójt Gminy – obiecał, że jutro dowie się wszystkiego w tej kwestii.



Uwzględniono propozycje Wójta Gminy dotyczące dodania proponowanych uchwał do porządku
obrad  jutrzejszej sesji. 

Po wyczerpaniu tematów  Przewodniczący Zbigniew Leszczyński podziękował wszystkim za udział,
po czym zamknął wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący Rady Gminy
Trąbki Wielkie

Sporządziła:
K. Żelewska        Zbigniew Leszczyński


